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تأکید استاندار گیلان 

بر شفاف سازی عملکرد مدیران کل
گیلان امروز- استاندار گیلان گفت: مدیران کل عملکردشان را برای 

مردم و نمایندگان مجلس شفاف سازی کنند.
اسداله عباسی در نشست مشترک با نمایندگان گیلان در مجلس 
شورای اسلامی با تأکید بر شفاف سازی عملکرد مدیران کل افزود: 
نمایندگان  اطلاع  به  باید  اجرایی  دستگاه های  بودجه ای  عملکرد 
مجلس به عنوان ناظران بر اجرای قانون برسد. وی به لایحه برنامه 
هفتم و تدوین بودجه ۱۴۰۲ نیز اشاره کرد و گفت: دستگاه های 
حوزه کشاورزی در آستانه فصل کشاورزی باید مسائل مرتبط را با 

نمایندگان در ارتباط گذارند تا برای حل آن در مجلس رایزنی شود.
رئیس مجمع نمایندگان گیلان هم به مسائل مرتبط با آب و مشکلات 
کشاورزان از جمله لایروبی آببندان ها و ساماندهی رودخانه ها اشاره 
کرد و گفت: با پیگیری های لازم برنج جزء محصولات استراتژیک 
وزارت جهاد کشاورزی قرار گرفت تا هزینه های این محصول برای 
کشاورزان کاهش یابد. محمدکاظم دلخوش با بیان اینکه نمایندگان 
پیگیر پرداخت وام ۲۰۰ میلیونی ساخت مسکن روستایی هستند 
افزود: به دنبال وام مشارکتی کشاورزان برای کمک به لایروبی و 
آبندان ها نیز هستیم. در ادامه این نشست هریک از نمایندگان استان 
دیدگاه های خود را نسبت به مسائل کشاورزی، آب و مسکن روستایی 

بیان کرده و خواستار گزارش دقیق مدیران کل این بخش ها شدند.
در پایان این نشست استاندار گیلان به مناسبت روز مجلس با اهدا 

لوح از تلاش نمایندگان قدردانی کرد.

رئیس مجمع نمایندگان گیلان:
برنج به سبد محصولات استراتژیک پیوست

گیلان امروز- رئیس مجمع نمایندگان استان گیلان به خروج برنج 
از سبد محصولات استراتژیک توسط جهاد کشاورزی اشاره کرد و 
گفت: با پیگیری های انجام شده برنج دوباره به سبد محصولات 
استراتژیک بازگشت. سیدکاظم دلخوش در حاشیه نشست شورای 
برنامه ریزی استان گیلان اظهار کرد: پروژه های مهم استان اعم آب، 
راه، مزارع کشاورزی و بنیاد مسکن در این نشست مورد بررسی قرار 
گرفت. وی با اشاره اهمیت مقوله کشاورزی در گیلان افزود: لایروبی 
آب بندان ها و ساماندهی رودخانه و رفع مشکلات کشاورزان برای 

آمادگی فصل زراعی آتی از هم اکنون باید در دستور قرار گیرد.
رئیس مجمع نمایندگان گیلان با اشاره به خارج کردن برنج از سبد 
محصولات استراتژیک از سوی جهاد کشاورزی بیان کرد: خارج 
کردن برنج از سبد محصولات استراتژیک به شالیکاران ضربه زد که 
با مشارکت مجمع نمایندگان گیلان دوباره برنج به سبد محصولات 
استراتژیک پیوست. دلخوش با تاکید بر سرعت بخشی پرداخت 
تسهیلات مسکن روستایی، بیان کرد: توجه به مناطق روستایی و 

بویژه کشاورزان مورد توجه مجلس است.

نشست مشترک اعضای هیئت رئیسه 
شورای تجاری ایرانیان مقیم آستراخان 

با رییس اتاق بازرگانی ایران و روسیه
گیلان امروز- به دنبال سفر رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران 
و روسیه به آستراخان ، اعضای هیئت رئیسه جدید شورای تجاری 
ایرانیان مقیم آستراخان با هادی تیزهوش تابان رییس اتاق بازرگانی 
این ملاقات که در سرای  و روسیه دیدار کردند.  ایران  مشترک 
تجاری ایرانیان در آستراخان انجام گرفت صمد جمهری یکی از 
اعضای هیئت رئیسه شورای تجاری ایرانیان مقیم آستراخان در 
ابتدا از تیزهوش تابان بخاطر ابتکار ساخت و تشکیل سرای تجاری 
ایرانیان در آستراخان قدردانی کرد و سپس در توضیح کوتاهی از 

شکل گیری شورای تجاری ایرانیان مقیم آستراخان روسیه گفت:
از ابتدای تشکیل، فعالیت این شورا دارای فراز و فرودهایی بوده 
است. ایشان اظهار داشتند که برای ادامه فعالیت این شورای تجاری 
نیاز به کمک و مساعدت سرای تجاری ایرانیان در آستراخان است.
وی خاطر نشان ساخت: ترکیب جدید هیئت رئیسه شورای تجاری 
مصمم است روابط بیشتری با دستگاه های ایرانی و روسی داشته 
باشد. در ادامه این جلسه هر کدام از اعضای هیئت رئیسه این 

شورای تجاری نقطه نظرات خود را ارایه نمودند.
رییس اناق بازرگانی مشترک ایران و روسیه نیز در این دیدار اظهار 
داشت: این شورا بیش از ۲۰ پیش تحت عنوان اتحادیه بازرگانان 
ایرانی تشکیل شده و ایشان هم در ایجاد و تنظیم اساسنامه این 
اتحادیه مشارکت داشته اند. وی با قول مساعد بر اینکه حداکثر 
همکاری و مساعدت را با این شورا برای پیشبرد اهداف تجاری 
و اقتصادی خواهند داشت یادآور شد: لازم است تعامل بیشتری 
با سازمان های روسی و ایرانی داشته باشید تا به سهولت بتوانید 

مشکلات و مسائل موجود را حل و فصل نمایید.

رشد ۴۲ درصدی جابجایی مسافر 
با راه آهن گیلان

گیلان امروز- مدیرکل راه آهن شمال۲ از جابجایی بیش از ۸۲۴ 
هزار نفر در هشت ماهه نخست سال جاری خبر داد و گفت: شاهد 

رشد ۴۲ درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته هستیم.
رشد  به  اشاره  با  خبرنگاران،  با  گفت وگو  در  ولدی  غلامحسین 
جاری  سال  نخست  ماهه  هشت  در  مسافر  جابجایی  چشمگیر 
توسط حمل و نقل ریلی، اظهار کرد: از ابتدای سال تاکنون تعداد 
۸۲۴ هزار و ۴۶۵ مسافر توسط ناوگان حمل و نقل ریلی شمال۲ 
جابجا شده اند. وی با بیان اینکه جابجایی این تعداد مسافر نسبت 
به عدد ۵۸۰ هزار و ۸۳۶ نفر در مدت مشابه سال گذشته رشد 
۴۲ درصدی داشته است، افزود: آمارها گویای استقبال روزافزون 
مردم به استفاده از قطار است. مدیرکل راه آهن شمال۲ خاطرنشان 
کرد: خوشبختانه به دلیل امنیت و سهولتی که قطار برای مسافرین 
فراهم می کند بسیاری از افراد تمایل دارند قطار را برای سفر خود 
برگزینند و هدف ما نیز جلب رضایت و بهبود و توسعه خدمات برای 
این عزیزان است. ولدی تصریح کرد: با نظارت مستمر بر قطارهایی 
که در محدوده جغرافیایی این اداره کل تردد نموده اند میانگین 
زمان تاخیر قطارهای مسافری در هشت ماهه نخست امسال نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته با کاهشی ۲۴ درصدی همراه بوده 
است. وی همچنین به عملکرد اداره کل در حوزه جابجایی بار اشاره  
کرد و گفت: از ابتدای سال تا پایان آبان بیش از ۷۸۱ هزار تن کالا 
بارگیری و یک میلیون و ۱۲۷ هزار تن تخلیه شده است که این 
ارقام نیز نسبت به مدت مشابه سال گذشته به ترتیب ۱۷ و ۲۴ 

درصد رشد را نشان می دهد.

بهرام قربانپور
 روایت جنگل داستان مردمانی است که یک قرن پیش در چنین روزهایی به 
سوگ قهرمانی نشستند که آوازه آزادمردی، مبارزه و وطن پرستیش به آن 

سوی مرزها رسیده است.
شناخت ابعاد مختلف نهضت جنگل و شخصیت پردازی میرزا کوچک جنگلی 
نیاز ضروری جامعه امروز بوده که در یک قرن اخیر نسبت به آن غفلت شده 
است. برگردیم به خانه میرزا، جایی که در آن میرزا یونس فرزند میرزا بزرگ 
خان )از ملاکین و بزرگان شهر رشت( در سال ۱۲۵۷ خورشیدی در محله 
قدیمی استادسرای شهر رشت متولد شد. میرزا از مبارزان مشروطه خواه ایران 
که با هدف آزادی کشور از چنگال بیگانه، نهضت جنگل را پایه ریزی و رهبری 

کرد.
و  ها  دلاورمردی  از  کمتر  امروز  نوجوان  و  جوان  نسل  که  مردی  بزرگ 
مجاهدت های وی شنیده و می داند، اسطوره ای که تمام تلاش خود را برای 
آزادی ایران از نفوذ قوای روس و انگلیس به کار گرفت. درس آزادگی، مبارزه 
و رهایی از استعمار و استبداد، میرزا را از کلاس درس اجتهاد و روحانیت بلند 
کرد و به جای قلم به دست گرفتن، اسلحه به دست گرفت و روانه مبارزه با 

ظلم و ستم شد.
آرمان مشروطه خواهی و رهایی از استبداد، میرزا را به تبعید کشاند اما تبعید 
هم نتوانست او را از آرمانش دور کند و بعد از تبعید با اشتیاق و عطش بیشتری 
به مبارزه با استعمار و استکبار آمد و پرچم مبارزه را بر فراز جنگل های گیلان 
برافراشت. اگرچه عمر ۴۳ ساله میرزا کوچک جنگلی، صرف مبارزه با استبداد 
و استعمار و تقویت روحیه ملی گرایی، به ویژه در میان جوانان شد و شکست 
نهضت جنگل و شهادت میرزا، پایانی بر این مبارزه بود؛ اما نام کوچک جنگلی 
به عنوان مردی وطن پرست و مدافع آزادی در تاریخ ایران زمین جاودانه شد 

موضوعی که کمتر به نسل امروز انتقال داده شده است.
گیلان مملو از قهرمان ها  و اسطوره های گمنام است

میرزا  ابعاد شخصیتی  به  اشاره  با  گیلانی  از جوانان  یکی  زاده  احد محسن 
کوچک خان جنگلی، می گوید: معرفی مفاخر ملی و گیلانی باید در اولویت های 

مسئولان باشد موضوعی در خصوص میرزا غفلت شده است.
وی با بیان اینکه در کشورهای دیگر برای جوانان اسطوره سازی می کنند، 
افزود: ایران و گیلان مملو از قهرمان ها و اسطوره های گمنام است و شخصیت 
پردازی آنها می تواند هادی نسل جوان باشد. این جوان گیلانی با بیان اینکه 
آن  فاخر هستند، گفت:  محتوای  و  معرفت  تشنه  امروز  نوجوانان  و  جوانان 
فقدان  است  مطرح  جوان  نسل  برای  چالش  و  بحران  عنوان  به  که  چیزی 

محتوای درس آموز و اثرگذار در بخش های مختلف است.
سمینارها  و  جلسات  سالن  از  باید  میرزاشناسی  اینکه  بیان  با  زاده  محسن 
خارج شود، تصریح کرد: گفتمان میرزاکوچک خان باید به بطن جامعه بیاید 

و مردمی شود.
وی ادامه داد: نهضت جنگل مردمی بود و گرامیداشت آن هم باید مردمی 

سازی شود.
حسن زاده یکی از بانوان گیلانی در گفتگو با مهر با اشاره به شخصیت های 
تاریخی گیلان و ایران، اظهار کرد؛ نسل جوان و نوجوان ما قهرمانان افسانه ای 
غربی و کره ای را بیشتر از قهرمانان واقعی ما مثل میرزاکوچک خان می شناسند 

و این نقد بر متولیان فرهنگی وارد است.

وی با اشاره به چالش بزرگ عدم برنامه ریزی و هدف گذاری مطمئن برای 
معرفی  برای  اثرگذار  سازوکاری  هیچ  تاکنون  افزود:  شخصیت ها،  معرفی 

شخصیت های برجسته در کشور تعریف نشده است.
موجب  میرزا  ایمانی  و  انقلابی  شخصیت  اینکه  بیان  با  گیلانی  بانوی  این 
فرهنگی  غفلت  سال  وجود ۱۰۰  با  میرزا  گفت:  است،  اش شده  جاودانگی 
جوانمردی  و  خواهی  آزادی  دنیای  در  اش  آوازه  همچنان  اما  رسانه ای  و 
می درخشد. حسن زاده با بیان اینکه درس وطن دوستی و میهن پرستی را 
باید از میرزا آموخت، اضافه کرد: تمام زندگی پر فراز و نشیب میرزاکوچک 
خان جنگلی پر از درس ها و پندهای آموزنده است که باید برای نسل امروز 
تبیین شود. وی با اشاره به سازش ناپذیری میرزا در مقابل زور و استعمار، 
افزود: مبارزه با استعمار و استبداد و روحیه سازش ناپذیری میرزا باید سرلوحه 

کار مسئولان قرار گیرد.
رامین حسینی یکی از شهروندان رشتی با اشاره به تاریخ پرفراز و شیب نهضت 

جنگل، بیان کرد: شکست و پیروزی های میرزا کوچک خان جنگلی در قیام 
جنگل کتاب مجلد عبرت است.

افزود: عده ای  افراد در تحریف نهضت جنگل،  برخی  به تلاش  اشاره  با  وی 
را  میرزا  و  ببرند  بیراهه  به  را  جنگل  نهضت  اساس  و  اصل  می خواستند 
شخصیتی تجزیه طلبی معرفی کنند در حالی که میرزا کوچک مبارزی آرمان 

گرا و میهن پرست بود.
این شهروند رشتی با اشاره به غفلت های صورت گرفته در بازشناسی نهضت 
جنگل، اضافه کرد: هرگاه روایت درست و واقعی کتمان شود روایت جعلی 
آزاری  کننده مشعل  روشن  را  را می گیرد. حسینی، جنبش جنگل  جایش 
خواهی در ایران و جهان برشمرد و بیان کرد: آزادی خواهان جهان میرزا را 
شناختند اما هنوز عده ای در کوچه و پس کوچه های رشت و گیلان هستند 

که از ماهیت و فلسفه واقعی قیام میرزا خبر ندارند.
وی با اشاره به احساس مسئولیت میرزا نسبت به مسائل اجتماعی، فرهنگی و 
سیاسی زمان خویش، افزود: چراغ بیداری و آزادی خواهی گیلان و ایران به 

دست میرزا کوچک خان و یارانش روشن شد.
گیلان به واسطه  نام میرزا باید در جهان شناخته شود

اینکه  بیان  با  مهر،  خبرنگار  با  گفتگو  در  گیلانی  جوانان  از  یکی  قریشی 
شخصیت میرزا محتوای غنی برای تولیدات هنری و فرهنگی هنری است، 
اظهار کرد: در شخصیت پردازی میرزاکوچک خان جنگلی کوتاهی فراوانی 

صورت گرفته است.
وی ادامه داد: برای پرداختن به ابعاد شخصیتی و مبارزاتی میرزا باید فیلم های 

زیادی ساخت شود و کتاب ها و تألیفات گسترده ای به چاپ برسد.
فرهنگی  متولیان  و  مسئولان  مندی  دغدغه  بر  تاکید  با  گیلانی  جوان  این 
در بخش میرزاشناسی، تصریح کرد: گیلان بواسطه نام میرزا باید در جهان 
شناخته شود در حالی که اقدامات فاخری در معرفی میرزا و نهضت جنگل 

صورت نگرفته است.
تبیین عوامل  بیان کرد:  نهضت جنگل،  به عوامل شکست  اشاره  با  قریشی 
شکست و ناکامی نهضت جنگل که بیشتر آن از جریان نفوذ می گذرد باید 

مورد توجه ویژه قرار گیرد.
میرزا  به  ملقب  استادسرایی  یونس  میرزا  شهادت  سالگرد  یکمین  و  یکصد 
کوچک خان جنگلی در حالی رو به سپری شد که پس از یک قرن گمنامی 
و بی مهری، مسئولان استان گیلان کنگره بین المللی میرزا کوچک خان را 
کلید زدند و این حرکت اگرچه کار ارزشمندی است اما نمی تواند خلاءهای 
این  نیاز است در معرفی میرزاکوچک خان  و  پر کند  را  یک قرن گمنامی 
اثرگذارترین  و  فاخر  اقدامات  پرستی  میهن  و  آزادی خواهی  محور  اسطوره 

صورت گیرد مسئله ای که امروزه به عنوان مطالبه عمومی مطرح است.
نسل جوان امروز تشنه ادبیات فاخر و محتوای روح بخش نهضت جنگل و 
شخصیت پردازی میرزا کوچک خان است و این محتوا باید با اثر هنری و 

فرهنگی خاص، نسل به نسل و سینه به سینه به آیندگان انتقال یابد.

روایت یک قرن گمنامی میرزای جنگل

نماینده لاهیجان و سیاهکل در مجلس عنوان کرد:

انتظار ۳۵ ساله برای بازگشایی محور بازکیاگوراب - سیاهکل
گیلان امروز- نماینده لاهیجان و سیاهکل در مجلس، با اشاره به تخصیص 
محور  کرد:  بیان  دیلمان،   - سیاهکل  جاده  پروژه  به  تومانی  میلیارد   ۹۰
بازکیاگوراب - سیاهکل نیز با اعتبار ۲۷۰ میلیارد تومانی اجرایی می شود که 
مردم لاهیجان و سیاهکل ۳۵ سال منتظر آن هستند و گلوگاه ترافیکی این 

دو شهرستان را برطرف می کند.
رسول فرخی، با اشاره به اتحاد و همراهی نمایندگان استان گیلان در مجلس 
شورای اسلامی جهت پیگیری پروژه های ملی استان، اظهار کرد: آزادراه، 
راه آهن، بیمارستان ها، زباله سراوان و رودخانه های رشت از جمله پروژه 
های ملی گیلان است که همه نمایندگان پیگیر آن هستند و مردم به زودی 

اثرات آن را می بینند.
وی در ادامه به وضعیت بهداشت و درمان دو شهرستان لاهیجان و سیاهکل 
اشاره کرد و افزود: بخشی از مشکلات بیمارستان پیروز لاهیجان را از طریق 
ارتش حل کردیم و بیمارستان سیدالشهدای لاهیجان نیز در دو طبقه در 

حال انجام است.
اسلامی  شورای  مجلس  در  سیاهکل  و  لاهیجان  های  شهرستان  نماینده 
در گفت وگوی تلویزیونی، با بیان اینکه ساخت بیمارستان قدیمی ۲۲ آبان 
لاهیجان نیز در دستور کار است، تصریح کرد: کلینیک تخصصی شهرستان 

لاهیجان به زودی به بهره برداری می رسد که به سونوگرافی و آندوسکوپی 
و کلونوسکوپی تجهیز شده؛ برای درمانگاه سیاهکل هم دیالیز و سونوگرافی 

را فعال کردیم.
فرخی بیمارستان غدیر سیاهکل را  قابل افتتاح دانست و متذکر شد: به 
تامین  درباره  اما  هستیم،  بیمارستان  این  در  عمل  اتاق  اندازی  راه  دنبال 
پزشکان متخصص به وزیر بهداشت تذکر دادم و لذا در حال حاضر از پزشکان 
بیمارستان کوثر آستانه و پیروز لاهیجان برای همپوشانی بیمارستان غدیر 

استفاده می شود.
تبدیل می  بیمارستان محلی  به  بهداشت دیلمان  اینکه مرکز  بیان  با  وی 
شود، گفت: به زودی شاهد تسریع در انجام امور بهداشت و درمان سیاهکل 

خواهیم بود.
نماینده لاهیجان و سیاهکل در مجلس در ادامه از پیشرفت ۹۰ درصدی 
پروژه ملی میدان گیل لاهیجان خبر داد و خاطرنشان کرد: همچنین ۱۰ 
را  سیاهکل  شهرستان  در  روستا   ۱۰ و  لاهیجان  شهرستان  در  روستای 
برای  آسفالت کردیم که خوشبختانه ۲۵ درصد مشکلات مردم حل شد. 
هر یک از ۴۳۰ روستای حوزه انتخابیه لاهیجان و سیاهکل نیز یک خدمت 

اجرایی می شود.

وی با اشاره به تخصیص ۹۰ میلیارد تومانی به پروژه جاده سیاهکل - دیلمان، 
بیان کرد: محور بازکیاگوراب - سیاهکل نیز با اعتبار ۲۷۰ میلیارد تومانی 
اجرایی می شود که مردم لاهیجان و سیاهکل ۳۵ سال منتظر آن هستند و 

گلوگاه ترافیکی این دو شهرستان را برطرف می کند.
فرخی محور سیاهکل - کلیشم - دیلمان را راه ابریشم دانست و اضافه کرد: 
برای این پروژه بودجه ملی گرفتیم؛ همچنین برای آسفالت تمام راه های 

فرعی لاهیجان و سیاهکل از طریق ملی اقدام خواهیم کرد.
وی با اشاره به احداث اولین گلخانه شیشه ای ایران در دیسام سیاهکل، 
گفت: این پروژه ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و برای ۸۰۰ نفر اشتغال 

مستقیم ایجاد خواهد کرد و سال آینده شاهد فعالیت آن خواهیم بود.
نماینده لاهیجان و سیاهکل با اشاره به رفع مشکل آب زراعی شرق گیلان 
طی سال جاری به صورت موقت، عنوان کرد: از طریق ماده ۲۳ پیگیر سد 
دیلمان هستیم و ۲۵ میلیارد تومان اعتبار ملی تخصیص یافته و مشکل آب 

زراعی شهرستان سیاهکل را تا ۱۰۰ سال آینده حل می کند.
فرخی با بیان اینکه شهرستان سیاهکل به دو سد نیاز دارد، اضافه کرد: در 
حال حاضر چهار و نیم میلیارد تومان اعتبار مطالعاتی این سدها را گرفتم تا 

بتوانیم مشکل آب زراعی سیاهکل و لاهیجان و حتی لنگرود را حل کنیم.

۴۲ سال چشم انتظاری برای تکمیل مصلی انزلی
این  بر روی اسکلت فلزی  انزلی که  نقره ای مصلی  گیلان امروز- گنبد 
ساختمان نیمه کاره قرار گرفته از دورترین فاصله ها نیز قابل رویت است، 
بنایی با قدمتی حدود ۴۲ سال که حال مطالبه ای عمومی مردم این دیار 

است.
که  انزلی  بندر  مصلای  احداث  مراحل  شبستان،  گزارش  به 
بخشی از آن مسجد نیز به عنوان مسجد مورد استفاده قرار می 
گیرد به سال ۱۳۵۹ بر می گردد. این بنا که در یکی از بهترین 
نقاط این شهرستان قرار دارد، پس از گذشت سال ها همچنان 

ناتمام مانده و در انتظار همت مسئولان برای تکمیل است.
یکی از گردشگرانی که به انزلی سفر کرده است درباره این 
مصلی به خبرنگار شبستان گفت: پس از ۱۰ سال در سفری 
دوباره که به انزلی داشتم در کمال تاسف متوجه شدم این بنا 
نسبت به آن سال ها تغییر چندانی نکرده است و هنوز همان 

بنای نیمه تمام گذشته باقی مانده است.
فردوس زرگر ادامه داد: هنگام گردش در تالاب انزلی گنبد 
از  را  گنبد  که  موضوع  این  کردیم،  تماشا  دور  از  را  مصلی 
دورترین فاصله ها هم می توان دید، برایمان بسیار جالب توجه 
بود. حیف است بنایی به این عظمت که می تواند به زیبایی این 

شهر بیفزاید، سال هاست نیمه تمام مانده است.
شیوا زارع شهروند اهل انزلی نیز گفت: تکمیل مصلی انزلی 
یکی از بزرگترین پروژه های ناتمام این شهرستان است و هر 

دولتی که آمد اهتمامی برای اتمام آن از خود نشان نداد.
وی ابراز امیدواری کرد: مردم انزلی بتوانند در این دولت به طور 

شایسته و درخور شاهد تکمیل مصلی این شهرستان باشند. 
اختصاص چهار میلیارد تومان برای تکمیل ضروریات مصلی انزلی 

به گفته حجت الاسلام سید عبدالجواد شمس الدین مصلی این شهرستان 
از پروژه های عقب مانده و باستانی بشمار می رود و بسیاری از نقاط این بنا 
نیاز به بازسازی و تعمیرات اساسی دارد. امام جمعه انزلی افزود: در ابتدای 
پیروزی انقلاب زمین مذکور برای ساخت مسجد و مصلا در اختیار گرفته 
شده و در آن نماز اقامه شده و کلنگ احداث مصلی بر زمین زده شده است.

وی تصریح کرد: مصلی از ۲ قسمت تشکیل شده است یک قسمت سازه 

بتنی که در همان سال های اولیه در ۲ طبقه ساخته شد و در ۶ سال اخیر 
مورد بازسازی قرار گرفت و فضای آن برحسب نیاز توسعه داده شد.

حجت الاسلام شمس الدین ادامه داد: طبقه دوم این سازه دارای اشکلاتی 

است که با محاسبات ۳۰ سال گذشته همخوانی ندارد و محاسباتی هم که 
برای آن در نظر گرفته شده برای آنکه قابل استفاده و بهره برداری باشد نیاز 

به مقاوم سازی برحسب محاسبات روز دارد. 
وی در ادامه افزود: طراحی اولیه این سازه دارای اشکالات فنی بود که شورای 
سیاست گذاری و سازمان برنامه و بودجه طراحی سقف آنرا رد کرد. ۲ سال 
قبل از کرونا نیز بخشی از محوطه سازی این سازه با معرفی پیمانکاری که از 

طرف استانداری معرفی شده بود انجام شد.

امام جمعه انزلی تصریح کرد: گنبد و سازه فلزی و آهنی مصلا انزلی هم 
قدمتی حدود ۲۰ ساله دارد که پس از ساخت طی این سالها تکمیل نشده 
و دچار فرسایش شده است و این سازه الان نیاز به مقاوم سازی در پوشش 
سقف دارد تا در باد ، بارندگی و هوای مرطوب شمال بیش 
از پیش دچار فرسایش نشود. وی خاطر نشان کرد: در حال 
حاضر از محل مصوبه رییس جمهور و سایر اعتبارات چهار 
اختصاص  برخی قسمتهای آن  تکمیل  برای  تومان  میلیارد 

یافته و پیمانکار نیز انتخاب شده است.
وی افزود: دستگاه مجری مصلا شهرداری است و این دستگاه 
پیمانکار سابق را برای آنکه مدیریت پیمان کند مجدد به کار 

گرفت تا پوشش سقف را مدیریت کند.
 60 میلیارد تومان برای تکمیل مصلی انزلی نیاز است 
حجت الاسلام شمس الدین اظهار داشت: در حال حاضر برای 
تکمیل این سازه به ۵۰ تا ۶۰ میلیارد تومان نیاز است تا پروژه 
به سرانجام برسد. اما با هر مبلغی که اختصاص داده می شود، 
می بایست این پروژه جمع شود تا از لحاظ پوشش کامل شود 

و از باران و رطوبت محفوظ بماند.
با این سازه مد  باید همزمان  بنا  این  وی تاکید کرد: نمای 
نظر قرار گیرد چون در منظر شهری سیار حایز اهمیت است 
انزلی و  برای مردم  تا  این وضعیت خارج شود  از  تا شرایط 
توریست ها و گردشگرانی که به این شهرستان سفر می کنند 

جلوه بصری مناسبی پیدا کند.
شمس الدین خاطرنشان کرد: پس از نمای سازه باید داخل 
مصلی نیز آماده شود و امیدواریم در این دولت این سازه مورد 
توجه قرار گیرد زیرا به لحاظ قدمت، اهمیت و موقعیت مکانی در موقعیت 
مناسبی قرار دارد و برای بسیاری جای ابهام است که این مصلا چرا تاکنون 
به  به نحو مطلوبی  بنا  این  با همتی جمعی  امیدواریم  و  تمام نشده است 

سرانجام برسد و مورد بهره برداری قرار گیرد . 
وی از دستگاه های دولتی مانند راه و شهرسازی، استانداری، منطقه آزاد، 
خیرین، تجار و سایر نهاد ها و ارگانهایی که می توانند به تکمیل این پروژه 

۴۲ ساله کمک کنند خواست در کار این کار خیر سهیم باشند.


